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P r o t o k ó ł   Nr XI/2024 

z XI sesji Rady Gminy Bliżyn, która odbyła się w dniu 18 grudnia 2024r. w świetlicy OSP 

w Bliżynie. 

___________________________________________________________________________  

 

Na ustawowy skład 15 radnych na sesji obecnych było 15 radnych. 

Ponadto w obradach sesji uczestniczyli: 

1) Jerzy Żmijewski – Przewodniczący Rady Powiatu Skarżyskiego 

2) Mieczysław Bąk – Radny Powiatu Skarżyskiego 

3) Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn 

4) Michał Jędrys – Sekretarz Gminy Bliżyn 

5) Beata Ozan – Skarbnik Gminy Bliżyn 

6) Monika Cegielska – obsługa prawna UG 

7) Anna Kowalik – obsługa Rady 

8) Grzegorz Patura – obsługa informatyczna 

9) Sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności 

 

Porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad sesji. 

2. Przyjęcie protokołów z obrad IX i X sesji Rady. 

3. Informacja Wójta o pracy między sesjami oraz informacja o realizacji uchwał podjętych na 

    ostatnich sesjach. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Zajęcie stanowiska w sprawie utworzenia rezerwatu na terenie gminy Bliżyn. 

7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

    a) przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami, 

    b) wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bliżyn na lata  

         2024-2035, 

    c) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2024 rok, 

    d) ustalenia wykazu wydatków budżetowych, których niezrealizowane planowane kwoty nie 

        wygasają z upływem roku budżetowego 2024. 

8. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bliżyn na lata 2025-2035: 

    a) przedstawienie projektu uchwały, 

    b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach, 

    c) opinie Komisji Rady, 

    d) dyskusja, 

    e) podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bliżyn na lata 

        2025-2035. 

9. Uchwalenie budżetu Gminy Bliżyn na 2025 rok: 

     a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej, 

     b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach, 

     c) opinie Komisji Rady, 

     d) stanowisko Wójta w sprawie opinii Komisji, 

     e) dyskusja, 

     f) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Bliżyn na 2025 rok. 

10. Informacje, komunikaty i oświadczenia. 

11. Zamknięcie obrad sesji. 
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Przebieg obrad sesji: 

Ad. 1 

Jedenastą w kadencji sesję Rady Gminy Bliżyn otworzył i poprowadził Radosław Bułka - 

Przewodniczący Rady Gminy Bliżyn.  

Poinformował, że w świetle Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady z dnia  

27 kwietnia 2016r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych 

osobowych i ustawą o samorządzie gminnym obrady Rady Gminy Bliżyn są transmitowane  

i nagrywane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Po przywitaniu wszystkich obecnych Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że  

w obradach sesji uczestniczy 15 radnych na ustawowy skład Rady 15 radnych, w związku  

z czym uchwały podejmowane na sesji są prawomocne.  

Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że zaproponowany porządek obrad sesji 

otrzymali radni, sołtysi i wszyscy zaproszeni goście dlatego nie będzie go odczytywał.  

Poinformował dalej, że Wójt Gminy wniósł o wprowadzenie do porządku obrad dzisiejszej sesji 

trzy projekty uchwał: 

1) w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bliżyn na lata 

2024-2035, 

2) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2024 rok, 

3) w sprawie ustalenia wykazu wydatków budżetowych, których niezrealizowane planowane 

kwoty nie wygasają z upływem roku budżetowego 2024. 

Zaproponował, aby projekty tych uchwał rozpatrzyć w punkcie 7 lit. b) c) d). 

Do porządku obrad nie zgłoszono innych uwag ani wniosków. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad wprowadzeniem do porządku obrad 

projektów uchwał zgłoszonych przez Wójta: 

1) za wprowadzeniem do porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bliżyn na lata 2024-2035 w punkcie 7  

lit. b) głosowało 15 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku 

z czym wniosek został przyjęty przez Radę. 
2) za wprowadzeniem do porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2024 rok w punkcie 7 lit. c) głosowało 15 radnych, głosów 

przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym wniosek został przyjęty 

przez Radę. 
3) za wprowadzeniem do porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie ustalenia wykazu 

wydatków budżetowych, których niezrealizowane planowane kwoty nie wygasają z upływem 

roku budżetowego 2024 w punkcie 7 lit. d) głosowało 15 radnych, głosów przeciwko – 0, 

głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym wniosek został przyjęty przez Radę. 
Za przyjęciem porządku obrad XI sesji Rady Gminy Bliżyn łącznie z przyjętymi wnioskami 

głosowało 15 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym porządek obrad XI sesji łącznie z przyjętymi wnioskami został przyjęty przez Radę. 

Ad. 2 

W związku z nie zgłoszeniem uwag do protokołów z obrad IX i X sesji Rady Przewodniczący 

Rady wniósł o ich przyjęcie. 

Za przyjęciem protokołu z obrad IX sesji Rady Gminy Bliżyn, która odbyła się w dniu  

7 listopada 2024r.  głosowało 15 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się 

– 0, w związku z czym protokół z IX sesji został przyjęty przez Radę. 

Za przyjęciem protokołu z obrad X sesji Rady Gminy Bliżyn, która odbyła się w dniu  

27 listopada 2024r. głosowało 15 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się 

– 0, w związku z czym protokół z X sesji został przyjęty przez Radę. 
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Ad. 3 

W punkcie 3 porządku obrad Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn przedstawił 

informację o swojej pracy między sesjami oraz informację o realizacji uchwał podjętych na 

ostatnich sesjach (informacje w załączeniu). 

Ad. 4 

Wystąpienia zaproszonych gości: 

Życzenia świąteczne i noworoczne złożyli Jerzy Żmijewski – Przewodniczący Rady Powiatu 

Skarżyskiego oraz Mieczysław Bąk – Radny Powiatu Skarżyskiego. 

Ad. 5 

Interpelacje i zapytania złożyli radni: 

Paweł Osóbka 

Na podstawie art. 24 ust .4 i 5 ustawy o samorządzie gminnym, działając w imieniu 

mieszkańców zwracam się do Pana Wójta z prośbą o wydanie zgody przez Regionalną 

Dyrekcję Ochrony Środowiska na odstrzał bobrów w ilości co najmniej ośmiu sztuk na rzece 

Kuźniczka w miejscowości Drożdżów między posesjami 4 a 5A gdzie w wyniku wyrządzonych 

szkód tj. dewastacji lasów, wałów rzecznych oraz innej infrastruktury technicznej 

doprowadzają do osuwania się skarp do których przylegają prywatne posesje wraz z budynkami 

gospodarczymi. Nadmieniam, że żeremie ich usytuowane jest w pobliskiej sadzawce 

połączonej z rzeką i stan ich populacji w miejscu tym liczy ponad dwadzieścia dorosłych sztuk. 

Proszę o przychylne rozpatrzenie mojej prośby przez Dyrekcję. 

Aneta Smulczyńska 

Zgodnie z art. 24 ust. 3 i 5 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2024 

poz.609 z późn.zm.) oraz działając w imieniu mieszkańców sołectwa Kopcie, kieruję do Pana 

Wójta zapytanie dotyczące wykonania sieci światłowodowej na terenie ww. sołectwa, tj.: 

- na jakim etapie są ustalenia z wykonawcą sieci światłowodowej? 

- kiedy planowane jest rozpoczęcie i zakończenie prac związanych z wykonaniem sieci? 

Powyższe przedsięwzięcie ma istotne znaczenie dla mieszkańców i ułatwi im dostęp do e-usług 

publicznych i zdrowotnych oraz przyczyni się do rozwoju cyfrowego sołectwa Kopcie. Mając 

na uwadze powyższe uprzejmie proszę o udzielenie odpowiedzi. 

Mariusz Szcześniak 

Na podstawie art. 24 ust. 4 i 5 ustawy o samorządzie gminnym, działając w imieniu 

mieszkańców zwracam się do Pana Wójta z prośbą o poprawę stanu nawierzchni drogi  

nr 309007, tj. Górki-Gilów od drogi krajowej nr 42 do granicy wsi Górki. W ostatnim czasie 

na tym obszarze prowadzone były prace ziemne związane z kanalizacją i nawierzchnia uległa 

znacznemu pogorszeniu. Proszę też o wyegzekwowanie od firmy prowadzącej prace 

kanalizacyjne o poprawę odcinka drogi wykonanego z kruszywa. Na nawierzchni pojawiły się 

głębokie koleiny i zalega błoto. Ze względu na brak oświetlenia na tym odcinku poruszanie  

w tym miejscu dla pieszych jest mocno utrudnione. 

Katarzyna Cedro-Lisowska 

1) Zgodnie z art. 24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz. U.  

z 2024r. poz. 609 z późn.zm.) zwracam się z prośbą o interwencję do odpowiednich instytucji 

w celu usunięcia z terenu sołectw Kucębów oraz Nowy Odrowążek nieczynnych słupów oraz 

kabli telefonii stacjonarnej. Wspomniane elementy nierzadko znajdują się na terenie podwórek 

mieszkańców, zerwane kable zalegają na posesjach stwarzając zagrożenie. Dlatego proszę  

o interwencję w celu usunięcia osprzętu liniowego instalacji telefonicznej. 

2) Zgodnie z art. 24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz. U.  

z 2024r. poz. 609 z późn.zm.) działając w imieniu mieszkańców Gminy Bliżyn zwracam się do 

Pana Wójta o przekazanie do Pana Piotra Stefańskiego, Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury 

w Bliżynie prośby o udzielenie odpowiedzi na pytania: 
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- Jaki był powód niezorganizowania w tym roku konkursu na ozdobę bożonarodzeniową 

(konkurs ten cieszył się dużym zainteresowaniem, dlatego też spotykam się z wieloma 

pytaniami odnośnie jego braku w obecnym roku)? 

- Wspomniane ozdoby trafiały na licytację, z której dochód przekazywany był na 

organizację/dofinansowanie ferii zimowych dla dzieci z terenu naszej gminy. Czy przewidziana 

jest jakaś inna forma pozyskania wsparcia finansowego na ten cel? 

- Czy ustalony jest już plan organizacji zajęć dla dzieci na czas ferii zimowych? Jeśli tak, 

poproszę o przedstawienie go. 

Damian Garbala 

1) Na podstawie art. 24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym, 

działając w imieniu mieszkańców zwracam się do Pana Wójta z prośbą o oczyszczenie rowów 

przy ulicy Armii Krajowej. Rowy są zasypane liśćmi, a dodatkowo rów po prawej stronie jest 

zarośnięty trawą i zasypany ziemią. Do interpelacji załączam dokumentację fotograficzną. 

2) Na podstawie art. 24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym, 

działając w imieniu mieszkańców zwracam się do Pana Wójta z prośbą o możliwość 

zabezpieczenia schodów przy drodze krajowej DK 42 na wysokości posesji nr 96. Schody te są 

strome i nie posiadają żadnej bariery ochronnej. 

Szymon Mastalerz 

1) W imieniu mieszkańców wsi Rędocin apeluję o wymianę lub zabezpieczenie infrastruktury 

elektrycznej (tj. słupy energetyczne). Nie sposób nie zauważyć popękanego i wyszczerbionego 

betonu oraz dużych szczelin, przez które wyglądają metalowe druty zbrojeniowe. Mieszkańcy 

obawiają się, że mogą one nie wytrzymać silnych podmuchów wiatru i nadchodzących śnieżyc. 

Stan techniczny kilku słupów jest zły i bezpośrednio zagraża bezpieczeństwu mieszkańców. Do 

pisma załączono dokumentację fotograficzną. 

2) W imieniu mieszkańców wsi Sobótka apeluję o usunięcie wolno stojącego słupa 

energetycznego, który znajduje się przy drodze gminnej w tej miejscowości. Jest on znacznie  

przechylony w kierunku drogi, co stwarza  bezpośrednie zagrożenie dla życia lub zdrowia. 

Ponadto radny w imieniu mieszkańców Górek podziękował pracownikom Urzędu, radnym oraz 

wszystkim, którzy przyczynili się do wykonania drogi w miejscowości Górki tzw. osiedle 

Adamczyków. 

Sławomir Młodawski  

Zwracam się do Pana Wójta z prośbą o wykonanie tablic informacyjnych z nazwą ulic: 

Towarowa, Przechodnia, Sobieskiego na terenie Bliżyna i postawienie ich na właściwych 

miejscach. 

Monika Sokołowska wyraziła podziękowanie Przewodniczącemu Rady Powiatu oraz 

Mieczysławowi Bąkowi – Radnemu Powiatowemu a także Wójtowi i Sekretarzowi Gminy za 

podjęte czynności i szybkie reagowanie na złożone przez radną interpelacje. 

Odpowiedzi na powyższe interpelacje i zapytania udzielił Wójt informując, że interpelacja 

radnego Pawła Osóbki odnośnie szkód wyrządzanych przez bobry zostanie przekazana do 

RDOŚ Kielce. Wojewoda corocznie w Dzienniku Urzędowym publikuje limit bobrów do 

odstrzału dlatego początek roku jest dobrym momentem na takie zgłoszenie. W sprawie 

budowy światłowodu w Kopciach temat ten dotyczy również Nowek,  Rędocina i części 

sołectwa Górki. Wójt uczestniczył w spotkaniu z firmą NEXERA, był jedynym wójtem  

z całego województwa na tym spotkaniu, był jeszcze starosta kielecki. Firma ta nie udzielała 

odpowiedzi na pisma sprzed 2-3 lat. Teraz przed sesją wpłynęła odpowiedź, która była 

przekazana zainteresowanym radnym. Z odpowiedzi wynika, że w chwili obecnej firma nie jest 

w stanie zadeklarować gotowości do realizacji nowych inwestycji. Jeżeli chodzi o Kopcie 

sprawa jest bardziej zaawansowana bo jest prywatny przedsiębiorca, który to sfinalizuje  

i wybuduje. Na dzień dzisiejszy nie wycofał się z tych deklaracji i ma zgodę firmy NEXERA 

na realizację tej inwestycji. Być może uda się włączyć do realizacji pozostałe brakujące odcinki. 
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Jest również szansa pozyskania pieniędzy na ten cel dlatego temat dalej będzie monitorowany 

przez gminę. Biorąc pod uwagę usunięcie słupów telekomunikacyjnych gmina zwróci się do 

firmy Orange, która jest następcą prawnym Telekomunikacji Polskiej o ich demontaż. 

Poprawienie nawierzchni drogi po wykonanej kanalizacji zostało zgłoszone do wykonawcy. 

Odnośnie interpelacji radnego Damiana Garbali o zabezpieczenie schodków sprawa zostanie 

zgłoszona do Dyrekcji Dróg Krajowych, jednakże nie wiadomo czy podejmą się tego zadania 

ponieważ schodki bezpośrednio prowadzą na posesję prywatną. Dlatego ten temat zostanie 

również zgłoszony do właściciela posesji. Oczyszczenie rowu przy ul. Armii Krajowej zostanie 

wykonane przez pracowników gminy. Interpelacja Katarzyny Cedro-Lisowskiej zostanie 

przekazana Dyrektorowi GOK-u. Zawsze co roku odbywała się aukcja ozdób 

bożonarodzeniowych i cieszyła się dużym zainteresowaniem. Wójt nie wie dlaczego  

z tego zrezygnowano. Także zawsze odbywały się zajęcia w czasie wolnym od zajęć. Jeżeli 

chodzi o umieszczenie tablic z nazwami trzech ulic w Bliżynie to był problem z miejscem ich 

przymocowania. Wójt obiecał, że takie tablice zostaną zamocowane na naszych słupach. 

Odnośnie usunięcia słupów energetycznych zostanie wysłany wniosek w tej sprawie do PGE. 

Ad. 6 

Przystępując do zajęcia stanowiska w sprawie: planów utworzenia rezerwatu na terenie gminy 

Bliżyn  Radosław Bułka – Przewodniczący Rady odczytał propozycję stanowiska o treści: 

„W związku ze złożonym wnioskiem do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska 

w Kielcach o utworzenie na terenie Gminy Bliżyn rezerwatu „Suchedniowskie Lasy Naturalne” 

Rada Gminy Bliżyn stwierdza, co następuje. 

Od początku roku 2024 toczy się dyskusja nad formami ochrony lasów w Polsce w tym  

o terenach leśnych znajdujących się na terenie Gminy Bliżyn. Rada Gminy Bliżyn zdaje sobie 

sprawę jak cenne przyrodniczo są tereny kompleksu leśnego, który jest częścią pradawnej 

Puszczy Świętokrzyskiej. Pragniemy, aby były one chronione i zachowane dla przyszłych 

pokoleń. Uważamy, że gospodarz tych terenów czyli, Lasy Państwowe, które w imieniu 

państwa polskiego zarządzają tymi cennymi obszarami prowadzą je w sposób prawidłowy  

i dzięki ich ponad 100 letniej pracy lasy te są w dobrej kondycji dając gwarancję ich zachowania  

dla przyszłych pokoleń.  

Dlatego popieramy koncepcję przedłożoną przez Regionalną Dyrekcję Lasów Państwowych  

w Radomiu jako najbardziej przemyślaną oraz godzącą interesy organizacji ekologicznych  

i mieszkańców Gminy Bliżyn, których głos również wybrzmiewa w podjętym przez nas 

stanowisku. Mieszkańcy Gminy Bliżyn od stuleci żyją w symbiozie z otaczającymi nas lasami, 

dlatego chcemy aby nasi następcy mogli korzystać z ich dobrodziejstw w dotychczasowej 

formie. 

Rada Gminy Bliżyn wnosi aby w toku procedowania nad utworzeniem rezerwatu dokonać 

trwałych zapisów o dostępności rezerwatu dla społeczeństwa poprzez dopuszczenie wolnego 

poruszania się po nim oraz możliwości zbioru runa leśnego. 

Wnioskujemy, aby z uwagi na fakt, że ponad 80% terenu mającego podlegać ochronie znajduje 

się na terenie Gminy Bliżyn, w nazwie nowego rezerwatu zastosować słowo „Bliżyn” w 

odpowiedniej formie gramatycznej.  

Apelujemy również, aby projekt utworzenia  rezerwatu oraz plan jego urządzenia poddać 

konsultacjom społecznym, a opinia mieszkańców miała wpływ na przyszły jego kształt. 

Mamy nadzieję, że głos Samorządu Gminy Bliżyn znajdzie uznanie w procesie tworzenia 

rezerwatu, gdyż ani Gmina ani mieszkańcy nie są jego przeciwnikami.” 

Stanowisko to otrzymają:  
1. Minister Klimatu i Środowiska 

2. Generalna Dyrekcja Ochrony Środowiska w Warszawie 

3. Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska w Kielcach 

4. Generalna Dyrekcja Lasów Państwowych w Warszawie 
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5. Regionalna Dyrekcja Lasów Państwowych w Radomiu 

6. Nadleśnictwo Suchedniów 

7. Stowarzyszenie na Rzecz Wszystkich Istot 

8. Stowarzyszenie Przyrodników OSTOJA 

9. Wojewoda Świętokrzyski 

10. Marszałek Województwa Świętokrzyskiego 

11. Starosta Skarżyski 

Dyskusja 

Tomasz Krupa zgodził się z treścią oświadczenia natomiast prosił o umieszczenie w nazwie 

Stowarzyszenia na Rzecz Wszystkich Istot brakującego słowa Pracownia. 

Sławomir Młodawski przekazał do stanowiska swoje osobiste spostrzeżenia. Gospodarz lasów 

w kraju jakim są lasy państwowe, które przez tyle lat zarządzają naszym dobrem narodowym 

znalazły się na celowniku Unii Europejskiej, która za wszelką cenę stara się przejąć zarządzanie 

lasami poprzez pseudo ekologów, którym płaci się dobre pieniądze, by swoim działaniem 

doprowadzić do upadku lasów państwowych w imię hasła ochrony przyrody. Lasy państwowe 

są samowystarczalne, dlatego nie tylko pozyskują drewno ale i sadzą co roku 500 milionów 

drzew. Prominenci unijni zdewastowali lasy w swoich krajach a teraz próbują przejąć nasze 

lasy. Wyłączanie tylu hektarów z gospodarki leśnej doprowadzi do likwidacji nadleśnictw, 

zwolnienia pracowników nadleśnictwa, leśników a w konsekwencji bankructwa lasów 

państwowych, co jest nadrzędnym celem programu, który próbuje prowadzić Ministerstwo 

Klimatu i Środowiska. Dobrego gospodarza, który dobrze zarządza gminą, powiatem, 

województwem czy państwem się nie zmienia a podpowiada lepsze rozwiązania dla dobra 

ogółu obywateli a takim gospodarzem w kraju naszych lasów są lasy państwowe. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem stanowiska: 

Za przyjęciem stanowiska w sprawie: planów utworzenia rezerwatu na terenie gminy Bliżyn  

o treści odczytanej przez Przewodniczącego Rady głosowało 15 radnych, głosów przeciwko – 

0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym stanowisko zostało przyjęte przez Radę. 
 

Przed przystąpieniem do rozpatrzenia projektów uchwał Radosław Bułka złożył wniosek  

o odstąpienie od odczytywania uzasadnień i załączników do projektów uchwał. 

Za przyjęciem wniosku Przewodniczącego Rady głosowało 15 radnych, głosów przeciwko – 0, 

głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym wniosek został przyjęty przez Radę. 

Ad. 7  

a) 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz 

dziennymi opiekunami odczytał Michał Jędrys – Sekretarz Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi 

oraz dziennymi opiekunami głosowało 15 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XI/47/2024  

w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi 

opiekunami. 

b) 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Bliżyn na lata 2024-2035 odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  
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Dyskusja 

Aneta Smulczyńska zwróciła się do Pani Skarbnik, wychodząc naprzeciw głosom 

mieszkańców naszej gminy, którzy nas słuchają obecnie albo odtwarzają przebieg sesji  

w terminie późniejszym mają takie sugestie, aby przy uchwałach dotyczących zmian  

w budżecie pokrótce je omówić i przybliżyć czego dotyczą. 

Beata Ozan – Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zmiany w uchwale w sprawie wprowadzenia 

zmian w WPF związane są z uchwałą w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy.  

W uchwale w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie wprowadzone są po stronie 

dochodowej kwoty bieżące wynikające z rozliczeń ze sprawozdań za miesiąc październik 2024 

roku, czyli plan dochodów jest dostosowany do wykonania, tak by sprawozdania zamknęły się 

prawidłowo. Wprowadzone są zmiany wynikające z otrzymanych środków z budżetu państwa 

dotyczących udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych. Z tego tytułu gmina 

otrzymała 697.306 zł. Ponadto gmina otrzymała część rekompensującą subwencję w kwocie 

802.694zł. Łącznie daje to kwotę 1.500.000zł. Środki te są na koncie gminy i muszą być 

wprowadzone zarówno po stronie dochodowej jak i wydatkowej, by budżet się zrównoważył. 

Część tych środków została uruchomiona po stronie wydatkowej, natomiast pozostała kwota 

1.300.000zł została wprowadzona jako wolne środki wynikające z rozliczenia z lat ubiegłych  

i znalazła się w budżecie roku 2025. Ta kwota pozostaje do rozdysponowania w roku 2025.  

W dochodach są również wprowadzone zmiany dotyczące wpływu z podatku od nieruchomości 

od osób prawnych, od osób fizycznych i zwiększone są dochody z tego tytułu o około 230tys.zł, 

zwiększono o 20tys.zł środki z tytułu odsetek od środków na rachunku bankowym. Pozostałe 

kwoty są znacznie mniejsze więc szczegółowo nie będzie ich omawiać. Po stronie wydatkowej 

zabezpieczone są środki na energię elektryczną w obiektach, które gmina utrzymuje czyli na 

hydroforni, w urzędzie gminy, w OSP, na oczyszczalni oraz na energię elektryczną na 

oświetleniu drogowym, by zapewnić środki do końca roku na te cele. Na bieżące zakupy  

w urzędzie gminy zabezpieczono kwotę 9.000zł, na zakup drabiny dla OSP do samochodu – 

kwotę 11.000zł oraz na rodziny zastępcze dla koordynatora kwotę 1.400zł. Po przeliczeniu 

podstawowych kwot dotacji na dzieci przedszkolne i na dzieci w szkołach są zdjęte plany 

dotyczące dotacji dla przedszkola Puzelek i Szkoły Podstawowej w Sorbinie, tak żeby 

wykonanie było zgodne z planem. Zmalała kwota deficytu o 1.300.000zł, rozchody pozostają 

bez zmian. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały.  

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Bliżyn na lata 2024-2035 głosowało 15 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XI/48/2024  

w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bliżyn na 

lata 2024-2035. 
c) 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2024 rok 

odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. W trakcie odczytywania projektu uchwały Pani 

Skarbnik prosiła o poprawienie błędnej numeracji punktów w paragrafie 1: powinien być 5  

a nie 6. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały.  

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2024 rok 

głosowało 15 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XI/49/2024 w sprawie wprowadzenia zmian  

w budżecie Gminy Bliżyn na 2024 rok. 
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d) 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków budżetowych, których niezrealizowane 

planowane kwoty nie wygasają z upływem roku budżetowego 2024 odczytała Beata Ozan – 

Skarbnik Gminy. Omówiła przy tym projekt uchwały. Wyjaśniła, że wydatki niewygasające 

dotyczą umów zawartych z wykonawcami, które z różnych przyczyn nie zostały zrealizowane 

do końca roku. Są to dwa wydatki: jeden dotyczący umowy na ustalenie granic wewnętrznych 

połączenia i ponownego podziału nieruchomości działek w miejscowości Wojtyniów – jest to 

kwota 7.500zł i drugi wydatek dotyczący opracowania zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania  Bliżyn 3 – jest to kwota 23.296,20zł. Te wydatki muszą być przekazane na 

wyodrębniony rachunek ze względu na to, że nie ma ich w budżecie roku następnego i nie 

byłoby możliwości ich zapłacenia. Muszą być zrealizowane do końca czerwca 2025r. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały.  

Za przyjęciem uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków budżetowych, których 

niezrealizowane planowane kwoty nie wygasają z upływem roku budżetowego 2024, 
głosowało 15 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XI/50/2024 w sprawie ustalenia wykazu wydatków 

budżetowych, których niezrealizowane planowane kwoty nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2024. 
Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bliżyn na lata 2025-2035 

odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. Odczytując projekt uchwały poinformowała, że  

nadaje się nowe brzmienie paragrafowi 7 o  treści: „Uchwała wchodzi w życie z dniem  

1 stycznia 2025 roku.” Jest to autopoprawka Wójta wynikająca z terminu podejmowania 

uchwały.  

Następnie Pani Skarbnik odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach  

o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bliżyn na lata 2025-

2035 (Uchwała Nr 123/2024 III Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Kielcach z dnia 5 grudnia 2024r.). 

Opinia ta jest pozytywna i stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wszystkie Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bliżyn na lata 2025-

2035. Zapoznały się z pozytywną opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w tej 

sprawie.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem poprawki. 

Za nadaniem nowego brzmienia paragrafowi 7 projektu uchwały w brzmieniu: „Uchwała 

wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2025 roku.” głosowało 15 radnych, głosów przeciwko – 0, 

głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym poprawka  została przyjęta przez Radę. 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały łącznie  

z przyjętą poprawką. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bliżyn na lata 

2025-2035 łącznie z nadanym nowym brzmieniem paragrafowi 7, głosowało 15 radnych, 

głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła 

Uchwałę Nr XI/51/2024 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bliżyn na 

lata 2025-2035 łącznie z przyjętą zmianą. 
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Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Bliżyn na 2025 rok odczytała Beata 

Ozan – Skarbnik Gminy. 

Następnie Pani Skarbnik odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach  

o projekcie uchwały budżetowej Gminy Bliżyn na 2025 rok (Uchwała Nr 121/2024 III Składu 

Orzekającego RIO w Kielcach z dnia 5 grudnia 2024r.) 

Opinia ta jest pozytywna i stanowi załącznik do protokołu. 

Ponadto Pani Skarbnik omówiła poprawki wniesione przez Wójta a wynikające z opinii RIO 

dotyczące uchwały budżetowej. Poprawki dotyczą zmiany paragrafów w dziale 921 – Kultura 

i ochrona dziedzictwa narodowego poprzez skreślenie paragrafu 605 z kwotą 700tys.zł oraz 

zastąpienie paragrafu 605 paragrafem 658 – Wydatki inwestycyjne dotyczące obiektów 

zabytkowych z tą samą kwotą. Druga autopoprawka dotyczy również działu 921, rozdziału 

92109 – dotacja na GOK. Dotacja ta została podzielona na dwie odrębne: jedna na prowadzenie 

Gminnego Ośrodka Kultury – 629tyszł i druga na prowadzenie gminnej biblioteki publicznej  

i filii bibliotecznej – 171tys.zł. Łącznie daje to kwotę 800tys.zł, czyli taką jaką zaplanowano  

w projekcie budżetu na 2025 rok. Wiąże się to ze skorygowaniem załącznika Nr 10 – dotacje 

podmiotowe w 2025 roku. W tym załączniku jest jeszcze zmiana związana z wykreśleniem 

środków dla PCPR-u. Była tam zaplanowana dotacja dla PCPR-u na działalność placówek 

ogólnowychowawczych w wysokości 191.873zł a zdaniem RIO nie jest to dotacja dlatego 

została wykreślona z załącznika ale nadal pozostaje w budżecie na 2025 rok. Poprawki te 

powodują zmiany w uzasadnieniu a dodatkowo skorygowano błąd w zakresie zapisu 

dotyczącego wykonania progów zwalniających na ul. Zafabrycznej i ul. Skrajnej nie w ramach 

środków z funduszu socjalnego a w ramach środków z funduszu sołeckiego. 

Ponadto Pani Skarbnik odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach  

w sprawie możliwości sfinansowania deficytu budżetu planowanego w projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Bliżyn na 2025 rok (Uchwała Nr 122/2024 III Składu Orzekającego RIO  

w Kielcach z dnia 5 grudnia 2024r.). 

Opinia ta jest pozytywna i stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wszystkie Komisje Rady w dniach 10, 12 i 16 

grudnia 2024r. odbyły posiedzenia, dokonały analizy projektu budżetu na 2025 rok, zapoznały 

się z pozytywnymi opiniami Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach i wydały pozytywne 

opinie o projekcie budżetu na 2025 rok. Poprosił Panią Anetę Smulczyńską o przedstawienie 

opinii Komisji Budżetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Gminy.  

Aneta Smulczyńska przedstawiła opinię w/w Komisji. Komisja dokonała analizy projektu 

budżetu Gminy Bliżyn na 2025 rok przy udziale Wójta i Skarbnika Gminy. Komisja zapoznała 

się z pozytywną opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach o projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Bliżyn na 2025 rok łącznie ze stwierdzonymi uwagami. 

W budżecie gminy na 2025 rok zaplanowano dochody w wysokości 57.566.632,37zł, wydatki 

w kwocie 57.916.632,37zł w związku z czym wystąpił deficyt wynoszący 350.000zł, który 

zostanie pokryty wolnymi środkami z roku 2023.  

Komisja zauważa, że w budżecie gminy na 2025 rok wydatki majątkowe stanowią 29% 

wszystkich wydatków gminy na co wpływ ma pozyskanie środków ze źródeł zewnętrznych 

głównie z Polskiego Ładu. Pozwoli to m.in. na budowę kanalizacji, dróg, remonty obiektów 

zabytkowych na terenie gminy. W związku z aplikowaniem przez gminę w ramach naboru 

wniosków z programu regionalnego Fundusze Europejskie dla Świętokrzyskiego 2021-2027 na 

zadanie „Szlak tematyczny turystyki postindustrialnej – Żelazne Doliny – Punkt obsługi turysty 

w Mroczkowie, Gostkowie i Kopciach zaplanowano również środki na ten cel. Wydatki bieżące 

na 2025 rok w stosunku do projektu budżetu na rok 2024 są wyższe o około 4.888.000zł, na co 

wpływ ma wzrost wynagrodzeń minimalnych, podwyżki nauczycieli, wyższe koszty 

utrzymania obiektów i infrastruktury komunalnej.  
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W planowanym budżecie nie przewiduje się zaciągania nowych zobowiązań natomiast 

zabezpiecza się środki na wykup obligacji zaciągniętych w latach ubiegłych zgodnie  

z harmonogramem. Przewidywana kwota długu na koniec roku 2025 będzie wynosić 

10.496.000 zł uwzględniając wcześniejszy wykup obligacji w roku 2024.  W związku z tym 

zauważa się, że wskaźnik zadłużenia ma tendencję spadkową.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu gminy Bliżyn na 2025 rok łącznie  

z wniesionymi poprawkami  (5 głosów za). 

Głos  w sprawie budżetu Gminy Bliżyn na 2025 rok zabrał Wójt podkreślając, że jest to 

kwotowo w historii gminy Bliżyn najwyższy budżet wynoszący ponad 57 mln zł. Oczywiście 

należy zaznaczyć, że nie wszystkie wnioski składane przez radnych, sołtysów zostały w nim 

uwzględnione. Jednak nie jest to zły budżet, bo świadczy o tym  30% wskaźnik wydatków 

majątkowych, który jest dobrym wskaźnikiem w porównaniu do lat poprzednich. Wójt 

podziękował Pani Skarbnik za przygotowanie budżetu, a nie było to łatwe zadanie. Większość 

rzeczy, które wynikały z zebrań wiejskich, propozycji wójta i radnych przed wyborami została 

częściowo uwzględniona. Mamy bardzo dużo projektów zaplanowanych do realizacji  

w następnych latach. Obecnie priorytetem dla rozwoju całej gminy jest dalsza budowa 

kanalizacji oraz budowa i remonty dróg, bo te inwestycje są najbardziej oczekiwane przez 

mieszkańców. Mamy pięć nowych projektów na drogi lokalne: w Bliżynie dwie: ul. Sosnowa  

i ul. Opary, Nowy Odrowążek, Mroczków w kierunku cmentarza, Wojtyniów tak zwana kolejka 

i Gostków Dolny. Złożone są wnioski na Płaczków Piechotne i Bliżyn w rejonie  

ul. Langiewicza i ul. Rudowskiego. Jeśli chodzi o kanalizację to na finiszu jest duża inwestycja 

w Gostkowie i w Gilowie. W realizacji jest także II etap Gilowa: tzw. Stary Gilów oraz część 

przy drodze krajowej. Inwestycja Gostków-Gilów była najdroższa w historii gminy. Powstał 

już w poprzedniej kadencji plan budowy kanalizacji. Były co do tego pewne wątpliwości na 

komisjach. Wójt zapewnił, że nie ma żadnych zamiarów co do zmiany kolejności realizacji tych 

inwestycji. Obecnie zlecone są cztery duże projekty kanalizacyjne.: pierwszy w kierunku 

Sołtykowa przez Płaczków i Górki, drugi to Mroczków, trzeci Brzeście i Bugaj oraz czwarty 

Drożdżów. Te projekty do dwóch lat powinny być skończone i być może uda się na nie 

pozyskać środki. Tak było w poprzedniej kadencji, udało się pozyskać środki na Ubyszów, 

Gostków i Gilów mimo, że wcześniej nie było perspektyw budowy kanalizacji na terenach 

wiejskich ze względu na pewne ograniczenia. Mając dokumentację gmina będzie gotowa do 

pozyskiwania środków na cele kanalizacyjne. Największą, nową inwestycją w przyszłym roku 

jest rewitalizacja zalewu bliżyńskiego, która przyczyni się do rozwoju gminy jak i również 

terenu i otoczenia wokół niego. Nowa ustawa o finansach publicznych jest trochę 

korzystniejsza pod względem udziałów w podatku PIT i CIT niż to było w trzech ubiegłych 

latach, gdzie gmina otrzymywała tylko część tych środków. Najwyższym kosztem w budżecie 

jest oświata. Gmina do jej funkcjonowania dokłada już ponad 50% wydatków, tj. około 8 mln 

zł przy 6 mln zł otrzymywanych z budżetu państwa. Wzorem lat ubiegłych planowany jest 

wcześniejszy wykup obligacji, co poprawia wskaźniki a także zdolność do finansowania 

inwestycji lokalnych. Podsumowując Wójt stwierdził, że nowe projekty na budowę dróg  

i będące w opracowaniu projekty na kanalizację to zapewniony ciąg robót przynajmniej na 

półtorej kadencji. Liczy na pomoc radnych, sołtysów w realizacji tych inwestycji, które 

oczekiwane są przez mieszkańców. 

Dyskusja 

Sławomir Młodawski wyraził swoją opinię na temat przyszłorocznego budżetu. Na budżet 

składają się podatek od osób fizycznych i prawnych  oraz związana z tym subwencja. W tej 

kwestii wzrost podatków na rok przyszły w naszej gminie był niewielki  a tym samym kwota 

subwencji też nie jest duża. Kolejnymi składnikami budżetu są dotacje ogólne, oświatowe, na 

zadania zlecone i własne. Wielkość przyszłorocznego budżetu to kwota ponad 57 mln zł, 

najwyższa w historii gminy. Niestety chcąc zamknąć budżet należało dokonać cięć i to 
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skończyło się deficytem tylko 350tys.zł, który zostanie pokryty z wolnych środków. Widoczna 

jest tutaj troska Pana Wójta i Pani Skarbnik o finanse gminy, by jej nadmiernie nie zadłużać. 

Biorąc pod uwagę inwestycje, to taką flagową inwestycją jest modernizacja zalewu 

bliżyńskiego, na którą pozyskano dofinasowanie z Polskiego Ładu za rządów Prawa  

i Sprawiedliwości. Podobnie jak na budowę kanalizacji, odbudowę zabytków na terenie gminy. 

Wkład własny przy tych inwestycjach był niewielki w porównaniu z ich wielkościami.  

W budżecie zaplanowano środki na projektowanie inwestycji kanalizacyjnych poszczególnych 

miejscowości naszej gminy, za co należą się podziękowania dla Pana Wójta. Zaplanowany 

zakup koparko-ładowarki uniezależni gminę od podmiotów zewnętrznych, co jest dobrym 

rozwiązaniem. Radny nawiązał do wysokich kosztów za energię elektryczną zarówno tą do 

oświetlenia ulicznego jak i na potrzeby urzędu, OSP, szkół. Jeżeli zostaną uwolnione w 2025r. 

ceny energii to na pewno budżet musi zostać zmodyfikowany i oby nie pojawił się problem 

skutkujący wyłączaniem  oświetlenia ulicznego. Dobrym i przynoszącym oszczędności 

rozwiązaniem okazało się wykonywanie  zimowego utrzymania dróg, porządku na 

przystankach, w miejscach integracji we własnym zakresie przez pracowników gminy. 

Wcześniejszy wykup obligacji zasługuje na podkreślenie i pochwałę dla władzy wykonawczej. 

Na pewno nie udało się zaspokoić wszystkich potrzeb i oczekiwań kierowników jednostek ale 

chcąc zamknąć budżet należało dokonać cięć wydatków. Nie zaciąganie pożyczek i kredytów 

w 2025 roku świadczy też o dobrym zarządzaniu finansami gminy. Patrząc całościowo na 

budżet roku 2025 jest on trudny ale możliwy do wykonania. Nie wiadomo, czy będą programy 

rozwojowe dla samorządów, czy będą dotacje ze strony rządu na projekty inwestycyjne gmin, 

bo w tym zakresie radny ma pewne obawy. Deficyt budżetu państwa to kwota ponad 289 mld 

zł, z tego na wydatki rządowe rząd musi pożyczyć 1/3 tych pieniędzy. Dlatego nie wiadomo jak 

to się przełoży na samorządy. Jako Rada Gminy wspólnie z Panem Wójtem, Panem 

Sekretarzem, Panią Skarbnik dołożą wszelkich starań aby budżet roku 2025 udało się 

zrealizować i w miarę możliwości wykupić część zadłużenia z roku 2026 co pozwoliłoby na 

poprawienie wskaźników przy projektowaniu budżetu na kolejne lata.  

Aneta Smulczyńska przyłączając się do dyskusji na temat budżetu roku 2025 stwierdziła, że 

to dobrze, że opracowujemy projekty na zadania inwestycyjne m.in. na drogi gminne, że 

pozyskujemy środki zewnętrzne, ale na terenie gminy mamy jeszcze drogi powiatowe. Radna 

zdaje sobie sprawę, że gmina nie może ich remontować czy budować przy nich chodników ale 

korzystając z obecności Przewodniczącego Rady Powiatu zwróciła uwagę na te 

przedsięwzięcia szczególnie jeśli chodzi o Odrowążek, który reprezentuje. Jest to miejscowość 

usytuowana wzdłuż drogi powiatowej, która od wielu lat oczekuje na dokończenie budowy 

chodnika. Jest on bardzo potrzebny ze względu na bezpieczeństwo mieszkańców bo nie zawsze 

na tej drodze są przestrzegane przepisy ruchu drogowego. Radna apeluje o tą inwestycję i ma 

nadzieję, że kolejne lata kadencji przyniosą pozytywne zakończenie tego przedsięwzięcia.  

W swoim wystąpieniu radna nawiązała również do funduszu sołeckiego, który został 

zaplanowany w wysokości 569tys.zł.  To dobrze, że ten fundusz funkcjonuje bo poszczególne 

sołectwa potrzebują tych środków. W miejscowościach naszej gminy jeszcze brakuje oświetleń 

dlatego często te środki są przeznaczane na wykonywanie projektów oświetleniowych, na 

budowę słupów oświetleniowych a także na inne inwestycje bardzo oczekiwane przez 

mieszkańców. Dlatego radną cieszy fakt zapewnienia środków na fundusz sołecki bo przyczyni 

się to do rozwoju poszczególnych sołectw i całej gminy. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem poprawek do projektu 

uchwały budżetowej na 2025 rok z dnia 15 listopada 2024r. wniesionych przez Wójta Gminy 

w piśmie znak: FNB 3020.3.2024 z dnia 9 grudnia 2024r.: 

1) W załączniku Nr 2 – Wydatki Gminy Bliżyn w 2025 roku: 

- w dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego w rozdziale 92120 Ochrona 

zabytków i opieka nad zabytkami poprzez skreślenie paragrafu 6050 – Wydatki inwestycyjne 
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jednostek budżetowych z kwotą w wysokości 700.000,00zł w kolumnie 5 „Plan”, kolumnie 15 

„Wydatki majątkowe” oraz kolumnie 16 „Inwestycje i zakupy inwestycyjne” i wpisanie 

nowego paragrafu 6580 – Wydatki inwestycyjne dotyczące obiektów zabytkowych będących 

w użytkowaniu jednostek budżetowych z kwotą w wysokości 700.000,00zł w kolumnie 5 

„Plan”, kolumnie 15 „Wydatki majątkowe” oraz kolumnie 16 „Inwestycje i zakupy 

inwestycyjne”  

- w dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, w rozdziale 92109 – Domy  

i ośrodki kultury, świetlice i kluby, paragraf 2480 – Dotacja podmiotowa z budżetu dla 

samorządowej instytucji kultury poprzez zastąpienie kwoty 800.000zł kwotą 629.000zł  

w kolumnie 5 „Plan”, kolumnie 6 „Wydatki bieżące” oraz kolumnie 10 „dotacje na zadania 

bieżące” oraz wprowadzenie rozdziału 92116 Biblioteki, paragraf 2480 Dotacja podmiotowa  

z budżetu dla samorządowej instytucji kultury z kwotą 171.000,00zł w kolumnie 5 – „Plan”, 

kolumnie 6 – „Wydatki bieżące” i kolumnie 10 – „dotacje na zadania bieżące”.  

2) Załącznik nr 10 – Dotacje podmiotowe w 2025 roku otrzymuje nową treść zgodnie  

z załącznikiem do pisma Wójta Gminy znak: FNB 3020.3.2024 z dnia 9 grudnia 2024r.  

3) W uzasadnieniu do projektu uchwały w części „Wydatki budżetu”:  

- w dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, w rozdziale 92109 – Domy  

i ośrodki kultury, świetlice i kluby poprzez zmianę kwoty 800.000,00zł kwotą 629.000,00zł 

oraz dodanie poniżej zapisu: 

„Rozdział 92116 – Biblioteki – plan w kwocie 171.000zł zaplanowano jako dotację dla 

Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie na prowadzenie biblioteki i filii bibliotecznej.” 

- w dziale 600 – Transport i łączność, rozdziale 60016 – Drogi publiczne gminne zapis 

„wykonanie progów zwalniających ul. Zafabryczna i ul. Skrajna 14.000zł /w ramach funduszu 

socjalnego/”, zastępuje się zapisem: „wykonanie progów zwalniających ul. Zafabryczna i ul. 

Skrajna 14.000zł /w ramach funduszu sołeckiego/.” 

Za przyjęciem poprawek wniesionych przez Wójta Gminy w piśmie znak: FNB 3020.3.2024  

z dnia 9 grudnia 2024r. odczytanych przez Przewodniczącego Rady  głosowało 15 radnych, 

głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym poprawki  zostały 

przyjęte przez Radę. 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały łącznie  

z przyjętymi poprawkami. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Bliżyn na 2025 rok łącznie  

z przyjętymi poprawkami głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 1, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XI/52/2024  

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Bliżyn na 2025 rok łącznie z przyjętymi poprawkami. 
Ad. 10 

Informacje, komunikaty i oświadczenia: 

Przewodniczący Rady poinformował, że dyrekcja, grono pedagogiczne i uczniowie Szkoły 

Podstawowej w Bliżynie zapraszają radnych na Jasełka w wykonaniu młodzieży, które odbędą 

się 20 grudnia 2024r. o godz.9.45 w Szkole Podstawowej w Bliżynie. 

Sławomir Młodawski podziękował Zarządowi Dróg Krajowych za ścięcie nadmiaru ziemi 

wzdłuż drogi nr 42 przy ul. Kościuszki. Pozwoli to na odprowadzenie wody z asfaltu do 

przydrożnego rowu. Podziękował również pracownikom gospodarczym gminy za podcięcie 

konarów drzewa przy tablicy ogłoszeniowej przy skrzyżowaniu ul. Rudowskiego  

i ul. Kościuszki, co odsłoniło zamieszczane tam informacje i ogłoszenia. 

Paweł Osóbka podziękował Zarządowi Dróg Powiatowych za wykonanie prac w jego okręgu 

wyborczym. Złożył również wszystkim mieszkańcom gminy Bliżyn, a w szczególności jego 

wyborcom z okręgu Drożdżów-Jastrzębia-Wojtyniów,  serdeczne życzenia świąteczne z okazji 

nadchodzących Świąt Bożego Narodzenia i Nowego Roku.  
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Przewodniczący Rady również złożył wszystkim najlepsze życzenia świąteczne  

i noworoczne. 

Ad. 11 

Obrady sesji trwały od godz.1000 do godz.1205. 

Jedenastą sesję Rady Gminy Bliżyn w obecnej kadencji zamknął Radosław Bułka – 

Przewodniczący Rady dziękując wszystkim za udział w obradach sesji. 

 

 

Protokolant 

 

Anna Kowalik 


